
Protokół  Nr XXI/2008
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 28 sierpnia 2008 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1450.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 12  Radnych.  W  trakcie  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  jedną 
pięciominutową przerwę.
 

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Informacja Dyrektora Gimnazjum Publicznego w Barcianach na temat wyników egzaminu

gimnazjalnego.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/81/2008 w sprawie określenia górnych 

stawek  opłat  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 
nieruchomości  oraz  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu 
nieczystości ciekłych.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Barciany  do  spółki  pod  firmą  Zakład 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej.

9. Projekt  uchwały   w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  systemowego  z  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 w ramach Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej  integracji,  Poddziałania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej  integracji  przez 
ośrodki pomocy społecznej.

10. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
12. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Janiny Nagelskiej na działalność  Wójta 

Gminy Barciany.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
14. Wolne wnioski i informacje.
15. Wnioski mieszkańców. 
16. Sprawy różne.
17. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy.
18. Zakończenie obrad.

Ad. 1.  Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXI sesji  Rady Gminy 
Barciany. Powitał Radnych, Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości – Pana Tomasza Furgało 
–  starszego  kapitana  w  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Kętrzynie/  listy  obecności  Radnych  i 
sołtysów  stanowią  załączniki  do  protokołu  /.  Stwierdził,  że  obrady  sesji  są  prawomocne  –  na 
ustawowy skład Rady obecnych jest 12 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.
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Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  proponuje  w punkt  8  -  Projekt  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia Gminy Barciany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi z 
siedzibą w Olsztynie  przy ul.  Lubelskiej  zdjąć z porządku obrad.  Proponuje dyskusję  na temat 
przystąpienia Gminy Barciany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi z 
siedzibą w Olsztynie. Dodał, że dwie komisje były za tym, żeby powyższy projekt uchwały zdjąć z 
porządku obrad, a sprawę przedyskutować na sesji.

Więcej uwag nie wniesiono.

Przewodniczący  Rady  poddał  przedstawioną  propozycję  –  jako  punkt  8  –  Dyskusja  na  temat 
przystąpienia Gminy Barciany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi z 
siedzibą  w  Olsztynie  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  za  zmianą  Radni  głosowali 
jednogłośnie – 12 głosów za.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Informacja Dyrektora Gimnazjum Publicznego w Barcianach na temat wyników egzaminu

gimnazjalnego.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/81/2008 w sprawie określenia górnych 

stawek  opłat  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 
nieruchomości  oraz  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu 
nieczystości ciekłych.

8. Dyskusja  na  temat  przystąpienia  Gminy  Barciany  do  spółki  pod  firmą  Zakład  Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej.

9. Projekt  uchwały   w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  systemowego  z  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 w ramach Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej  integracji,  Poddziałania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej  integracji  przez 
ośrodki pomocy społecznej.

10. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
12. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Janiny Nagelskiej na działalność  Wójta 

Gminy Barciany.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
14. Wolne wnioski i informacje.
15. Wnioski mieszkańców. 
16. Sprawy różne.
17. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy.
18. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy, w pierwszej kolejności poprosił o zabranie głosu przybyłego 
gościa  –  starszy  kapitan  z  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Kętrzynie  – 
Tomasz Furgał. 
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Pan  Tomasz   Furgał  w  pierwszej  kolejności  podziękował  za  udzielenie  głosu.  Powiedział,  że 
KPPSP  zwróciła  się  z  prośbą  do  Rady  Gminy  Barciany   o  zabezpieczenie  20  tys  zł  w 
przyszłorocznym budżecie gminy na dofinansowanie zakupu podnośnika specjalistycznego. Podjęli 
takie  działania,  bo  nigdy  nie  mieli  możliwości  ubiegania  się  o  nowy  specjalistyczny  sprzęt. 
Powiedział, że łączna kwota, którą ma zabezpieczyć komenda to 350 tys zł.  Prosi o zabezpieczenie 
20 tys zł, bo obecny podnośnik jest już wysłużony, a który jest niezwykle istotny.  Przeznaczony 
jest  w szczególności  do ewakuacji mieszkańców z budynków wielokondygnacyjnych.  Dodał,  że 
województwo  warmińsko  –  mazurskie  jest  w  najgorszej  sytuacji,  bo  właściwie  nie  było 
doposażone. Taki jest wniosek komendy. Prosi o zapoznanie. Liczą na zrozumienie i pomoc w tej 
sytuacji. Pan Furgała podziękował za udzielenie głosu.

Przewodniczący Rady podziękował za wypowiedź Pana Furgał. Zapytał czy są pytania. Pytań nie 
było. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że faktycznie do Rady Gminy wpłynęło pismo z 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie z prośbą o zabezpieczenie 20 tys 
zł. Sprawę przedstawiał Wójt na Komisjach. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że sprawa 
jest szczytna i w imieniu rady gminy akceptuje prośbę komendy.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski, który powiedział, że tę prośbę traktują 
jako pierwszy wniosek do projektu budżetu na rok przyszły. Dodał, że komenda może liczyć na 
pomoc ze strony Wójta Gminy.

Pan Furgał podziękował za akceptację.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. Następnie Wójt 
Gminy przekazał głos Pani Joannie Dziadyk, która wraz z Panią Ewą Bilską omówiły wymianę 
młodzieży  polsko  –  łotewskiej.  Najpierw  Pani  Bilska  podziękowała  za  przyznane  środki  dla 
Stowarzyszenia Barciańska Inicjatywa Oświatowa  z Programu Integracji Społecznej, a następnie 
rozdano foldery dot. wymiany dzieci. Omówiły także zajęcia dzieci, kulturę i zwyczaje partnerskich 
krajów. Na koniec Pani Ewa Bilska dodała, że kontynuacja projektu jest mile wskazana. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.
        
Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Ala Wierzbicka zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy o poprawienie stanu drogi polnej od 
osiedla do szkoły. Uzasadniła to tym, że droga jest wąska, śmietniki stoją niemalże na zakręcie. 
Dodała,  że  były  ustalenia,  iż  na  drodze  tej  miały  być  ustawione  dwie  lampy.  Ponadto  Radna 
Wierzbicka poprosiła o remont drogi z płyt wokół osiedla  szczególnie w dwóch miejscach – koło 
Pana Władka Barana i skrzyżowania na na garaże. 

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  został  zaopiniowany  projekt  wycinki  drzew  na 
cmentarzu  komunalnym  w  Barcianach,  a  prac  nie  widać.  Drugie  pytanie,  które  zadał  Radny 
Gajdowski dotyczyło stawu w Barcianach – był sporządzony akt notarialny, który mówił, że w IV 
kwartale 2006r. staw miał być oddany do użytku dla mieszkańców. 
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Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie informacji Dyrektora 
Gimnazjum Publicznego w Barcianach na temat wyników egzaminu gimnazjalnego.

Pani Halina Piórkowska – Wicedyrektor Gimnazjum Publicznego w Barcianach powiedziała, że 
egzamin składa się z dwóch części matematyczno - przyrodniczej i humanistycznej. Egzamin pisało 
113  uczniów,  w  tym  orzeczenie  o  dysleksji  miało  6  uczniów.  Obie  części  egzaminu  zostały 
napisane słabiej niż w kraju, czyli poniżej średniej. Powiedziała, że Gimnazjum utrzymuje się w 
trzeciej staninie. Pani Piórkowska powiedziała, że wyniki nie są zadowalające. Wyniki uzyskane z 
egzaminu w gimnazjum odpowiadają wynikom uzyskanym w szkole podstawowej.   Dodała,  że 
nasze gimnazjum w Powiecie Kętrzyńskim zajmuje 9 miejsce na 13. Natomiast Powiat Kętrzyński 
zajmuje 7 miejsce na 21 w Województwie Warmińsko – Mazurskim. Dodała, że Województwo 
Warmińsko  –  Mazurskie  od  początku  utrzymuje  sie  na  najniższym  poziomie.  Na  koniec 
wypowiedzi  zapytała czy są do niej pytania.

Radna Ala Wierzbicka zapytała jak uczniowie radzą sobie w szkołach średnich. 

Pani Halina Piórkowska powiedziała, że wszyscy uczniowie po ukończeniu gimnazjum kontynuują 
naukę w szkole średniej – ewentualnie później rzucają szkołę. W ubiegłym roku uczennica liceum 
ogólnokształcącego  w  Kętrzynie,  absolwentka  gimnazjum  w  Barcianach,  brała  udział  w 
olimpiadzie, w której uzyskała największą liczbę punktów.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że jego syn kończył gimnazjum. 
Wyniki nie są zadowalające. Uważa, że Rada Gminy daje możliwości do poszukiwania lepszych 
sposobów. Powiedział, że może różnica z wynikami w kraju nie wypada najgorzej, ale w powiecie 
tak. Powiedział, że porównywał wyniki także z gimnazjum w naszym regionie, gdzie wyniki są 
lepsze. Dodał, że do gimnazjum trafia młodzież mniej wyselekcjonowana i  widać różnicę. Oceny – 
tu  się  posługujemy staninami.  Nasze  gimnazjum jest  w 3  i  4  staninie  –  czyli  poziom poniżej 
średniej. Powiedział też, że spotkał się z opiniami rodziców, którzy twierdzili, że materiał nie był 
przerabiany. Liczy na więcej i będzie się temu przyglądał.                 

Pani Halina Piórkowska powiedziała, że trudno odnieść się do stwierdzenia, że czegoś nie było na 
zajęciach. Powiedziała, że inne szkoły np. w Kętrzynie są wyselekcjonowane. Natomiast Srokowo 
zawsze będzie przed nami. Z kolei Karolewo, Garbno są za nami. Dodała, że może sposobem są 
mniejsze klasy, a także więcej przedszkoli. 

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy  –  Wacław Nowicki  przyznał  rację  Pani  Piórkowskiej.  Cykl 
nauczania zaczyna się wcześnie – od klasy „0” a nawet wcześniej. Gimnazjum – jest to pogłębienie 
wiedzy z 6-letniej szkoły podstawowej. Dodał, że należy podkreślić zaangażowanie nauczycieli w 
edukację. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że proponuje aby tą sprawą zajęła się Komisja Oświaty. 
Dodał,  że może uda się wypracować wspólne stanowisko. Poprosił  chętnych radnych o pomoc, 
nowe pomysły.

Pani Halina Piórkowska powiedziała, że to nasz wspólny interes. Należy szukać rozwiązań. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki   podkreślił  rolę  samorządu,  który   ma 
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znaczny wpływ na funkcjonowanie edukacji.  Podał przykład – dowóz dzieci,  chodzi o wczesne 
budzenie  dzieci,  wożenie.  Powiedział,  że  może  należałoby  polepszyć  dowóz.  Uważa,  że  Rada 
powinna  w  swojej  pracy  spróbować  rozwiązać  ten  problem.  Proponuje  zając  się  tworzeniem 
zespołów szkół.           

Przewodniczący Rady podziękował Pani Halinie Piórkowskiej  za omówienie informacji  oraz za 
dyskusję.

Ad.  7.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/81/2008 w sprawie określenia górnych stawek opłat za 
usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.          

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa była rozpoczęta na sesji w maju br., gdzie 
zostały podjęta uchwała  o ustaleniu górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz  w  zakresie  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych.  Jednakże  ujawniła  sie  zmiana  -  zaistniała 
konieczność  zwiększenia  górnej  stawki  za  opłaty  miesięcznej  ponoszonej  przez  właścicieli 
nieruchomości  za  usługę  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transport  nieczystości 
ciekłych.  Powiedział,  że  stawka ta  wynosi   20,00  zł.  brutto  za  1  m3,  ale  jest  to  także  stawka 
pobierana za usługi wywożenia nieczystości ciekłych. Dlatego też należy zwiększyć tę kwotę, aby 
zmobilizować  ludzi,  którzy  uchylają  się  od  zapłaty  za  tę  usługę.  Dlatego  też  Wójt  Gminy 
zaproponował stawkę 30,00 zł.       
  
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji jest 
dyskusja na temat przystąpienia Gminy Barciany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej.  

W pierwszej kolejności głos zabrał Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski. Powiedział, że na komisjach 
szczegółowo była omawiana ta sprawa. Powiedział,  że wiosną br. Eko-Bart uległ likwidacji.  Po 
zlikwidowaniu związku gmina Barciany nie była zrzeszona w żadnym związku. Na początku tego 
roku rada Gminy podjęła uchwałę deklaratoryjną o przystąpieniu do Zakładu Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi  Sp.  z  o.o.  w  Olsztynie.  Teraz  jest  propozycja  o  utworzeniu  spółki.  Została 
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przygotowana  uchwała.  Jest  także  studium  wykonalności.  Część  gmin  deklaruje,  że  nie  chce 
wstąpić do spółki. Powiedział, że sprawa jest do głębszej dyskusji. Zapytał także Radnych czy dalej 
ma prowadzić rozmowy z Olsztynem czy kontynuować współpracę z Mażanami. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział,  żę sprawa śmieci  dotyczy w 
szczególności dużych aglomeracji. To są bardzo drogie przedsięwzięcia. Powiedział, że obowiązek 
segregacji śmieci w 70 % może dotknąć i nas. W naszej gminie są 3 podmioty, które zajmują się 
odbiorem śmieci. Pochwalił także za właściwe działania dotyczące zakupu samochodu do wywozu 
śmieci.  Pochwalił  także,  że  zawiązano  350 nowych  umów.  Niezależnie  od  problemu zbierania 
śmieci rodzi sie drugi problem – gdzie te śmieci wywozić. Zadał pytanie czy Mażany utrzymają się 
przez następne lata. Powiedział,  że trzeba być optymistą,  bo do typowej  zbiórki – selektywnej, 
brakują jeszcze lata. Dodał, że należy sortować śmieci, bo w przeciwnym przypadku rosną opłaty. 
Trzeba mieć tego dużą świadomość. Powiedział, że początek został zrobiony – zakup pojemników. 
Dodał, że zobaczymy jaki będzie skutek. Myśli, że Kierownik ZGKiM podzieli się spostrzeżeniami. 

Radny Wiesław Gajdowski  uzasadnił  dlaczego zgłosił  wniosek formalny o zdjęcie  z porządku 
obrad projektu uchwały dotyczącej przystąpienia do Zakładu w Olsztynie. Powiedział, że jest za 
mało  informacji  –  m.in.  co będą robiły  inne gminy wiodące.  Zobaczymy co się  będzie działo. 
Kwota 600 tys zł, którą mielibyśmy do wniesienia w przypadku przystąpienia do spółki, będzie 
rozłożona na 2008 – 2012. Dodał, że jeżeli będzie prowadzony recykling, to opłata marszałkowska 
zmaleje o 30 %. 

Więcej uwag nie było.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Powiedział, że od tematu nie uciekniemy. 
Dodał, że nie widać chęci przystąpienia do zakładu innych  gmin. 

Ad. 9. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w  sprawie  projektu  uchwały   w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  systemowego  z 
Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  2007-2013  w  ramach  Działania  7.1  Rozwój  i 
upowszechnianie  aktywnej  integracji,  Poddziałania  7.1.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej 
integracji przez ośrodki pomocy społecznej.                      

Pani  Teresa Sawa – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Barcianach omówiła 
projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że  wniosek  o  środki  został  złożony w marcu  2008r.  Jest  to 
pierwszy wniosek na tak dużą kwotę – 250 tys w tym roku, a pozostała kwota w roku przyszłym. 
Powiedziała, że uchwała taka jest potrzebna do podpisania umowy z Marszałkiem na przyznanie 
środków. Środki te gmina uzyskała pozakonkursowo. Środki przeznaczone będą na działania w 
zakresie  integracji  osób bezrobotnych,  wykluczonych  społecznie.  Projekt  obejmować będzie  53 
osoby trwale bezrobotne. Dodała, że 10 % wkładu własnego, który był niezbędny do ubiegania się o 
środki, stanowią zasiłki celowe.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad.  10.  Następnie   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  o  omówienie  kolejnego  projektu 
uchwały  o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.

Skarbnik  Gminy –  Stefania  Kosińska  omówiła  projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że  już  został 
rozstrzygnięty przetarg  na modernizację systemu ciepłowniczego z budową kotłowni na biomasę w 
miejscowości Barciany oraz na modernizację i przebudowę stacji uzdatniania wody w Morunach. 
W związku  z czym konieczne jest zaciągnięcie kredytu na kotłownię – 1.459.364,00 zł oraz na 
hydrofornię – 461.820,00 zł. Ponadto – Skarbnik Gminy powiedziała, że na inwestycje w zakresie 
budowy infrastruktury wodociągowej trzeba zaciągnąć kredyt w wysokości 150.000,00 zł. W sumie 
kredyt należy zaciągnąć na ogólna kwotę – 2.071.184,00 zł. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  uzupełnił,  że  przetarg  na  kotłownię  w  Barcianach  został 
rozstrzygnięty i wybrany wykonawca, natomiast przetarg na modernizację hydroforni w Morunach 
został ogłoszony, ale nie wybrany wykonawca. 
    
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad. 11. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.

Skarbnik  Gminy – Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  przedstawiony projekt  uchwały  zwiększa 
budżet. W sumie zmiany dotyczą budżetu GOPS-u. Ponadto 70 tys zł gmina otrzyma od Starostwa 
Powiatowego na budowę chodnika w Mołtajnach.  Następnie Skarbnik Gminy wymieniła zaistniałe 
zmiany po stronie dochodów i wydatków. 
  
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
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komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad. 12. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad dzisiejszej 
sesji  jest  projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pani  Janiny Nagelskiej  na działalność 
Wójta Gminy Barciany.   Poprosił następnie Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej – Andrzeja 
Robczaka o odczytanie protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, na której rozpatrywano skargę 
Pani Janiny Nagleskiej.

Pan  Andrzej  Robczak  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  protokół  z  posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej. 

Następnie  Przewodniczący Rady Gminy  poprosił  przewodniczących   komisji  o  przedstawienie 
opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw nie było, 1 głos wstrzymujący / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  odpowiedział  na  interpelację  Radnej  Ali  Wierzbickiej. 
Powiedział, że jeżeli chodzi o drogę z osiedla do szkoły, to wcale nie jest w takim złym stanie. To 
jest droga gruntowa. Powiedział, że gdy zostaną skończone prace przy ogrodzeniu, to pracownicy 
poprawią  po  sobie.  Jeżeli  chodzi  o  bieżące  naprawy  dróg  to  jak  najbardziej  będą  naprawiać. 
Następnie Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli chodzi o sprawę śmietników to tu sprawa dotyczy 
także  utrzymania  poboczy,  które  są  zarośnięte.  Jeżeli  będzie  potrzeba  to  zostaną  wytyczone, 
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odnowione granice działek, a konsekwencją będzie kara za zajęcie pasa drogowego. Wójt dodał, że 
już wykorzystano ponad 50 % budżetu, przeznaczonego na drogi. Dodał, że nie można przesuwać 
środków, które nie są zaplanowane.

Wójt  Gminy  na  interpelację  Radnego  Gajdowskiego  odpowiedział,  że  wycinkę  na  cmentarzu 
komunalnym w Barcianach planują po 15 października. Dodał, że być może uda się szybciej tego 
dokonać. Jest pozwolenie na wycinkę 39 drzew i są w stanie to zrobić. Dodał, że planowali w tym 
roku wykonać także alejkę, ale raczej się nie uda tego zrobić.  Jeżeli chodzi natomiast o staw w 
Barcianach, to Wójt Gminy odpowiedział, że to sprawa inwestora z zamku. Jednakże jego intencje 
nie są klarowne. Sprawy z boiskiem, stawem – to bierność z jego strony, nie ma czynów. Jedyny 
instrument to droga sądowa. Powiedział, że dla nas jako gminy nie rodzi konsekwencji. Dodał, że w 
przyszłym roku będzie potrzeba remontu obecnego boiska, natomiast staw pozostaje jedynie droga 
sądowa.  
          
Więcej interpelacji i zapytań radnych nie zgłoszono. 

Ad.  14.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.      

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział,  że zapomniał w swojej informacji  powiedzieć o 
tym, że w Szkole Podstawowej w Windzie jest  nowy dyrektor – pani Iwona Spodyniuk,  której 
obowiązki powierzył na 5 lat.

Wiceprzewodniczący  Wacław  Nowicki  uzupełnił  wypowiedź  Wójta  Gminy  co  do  interpelacji 
radnej Wierzbickiej na temat granic działek. Powiedział,  że odtworzenie punktów geodezyjnych 
zawsze  dotyczy  dwóch  podmiotów.  Do  chronienie  punktów  granicznych  zobowiązani  są 
właściciele działek. Wie jakie to są koszty odnowienia granic działek. Takie punkty powinny być 
odtwarzane wspólnie. Odniósł sie jeszcze o wymianie młodzieży z Łotwą. Jest pełen satysfakcji. 
Był w pierwszej  delegacji  nowej  Rady, która pojechała na wizytę  na naszej partnerskiej  gminy 
Lejasciems. Teraz sfinalizowana została ta współpraca – odbyła się wymiana dzieci. Cel, jaki sobie 
postawił, został osiągnięty. Państwo łotewskie – przyroda są nieskażone. Młodzież zaktywizowana. 
Tam przedszkola są całodobowe. Dobrze, że nasza młodzież zobaczyła jak tam się żyje, jakie maja 
cele. Tamtejsza młodzież garnie się do sportu. Dodał, że warto wymieniać młodzież – być może z 
bardziej cywilizowanymi krajami. 

Radny Wiesław Gajdowski ustosunkował się do wypowiedzi Wójta – na temat inwestora w zamku. 
Powiedział, że 8 ha, które kupił właściciel zamku – minister nie wyraża zgody na odrolnienie tej 
działki, więc droga jest zamknięte. Powiedział, że w tej sytuacji należy inwestować w modernizację 
obecnego  stadionu. 

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki zapytał czy działki na ul. Nowej są możliwe do odrolnienia.

Wójt  Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział,  że plan  zagospodarowania  przestrzennego uległ 
zmianie. Są 2 obszary – działka za lecznicą i działka za stacja paliw – nie zostaną odrolnione. Nie 
ma natomiast  problemu co do ulicy Nowej  –  bez zastrzeżeń.  Problem wynikł  natomiast  wokół 
zamku,  bo  konserwator  zabytków  nie  wyraża  zgody  na  jakąkolwiek  ingerencję  od  zamku  a 
wzgórzem kościelnym.  Dodał, że od kwietnia inwestor próbuje uzyskać zgodę konserwatora na 
prace.  Ewentualnie,  gdy  inwestor  uzyska  taką  zgodę,  będzie  można  kontynuować  rozmowy. 
Obecnie nie ma możliwości rozbudowy boiska i rozbudowy infrastruktury zamku.
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Więcej wniosków i zapytań nie zgłoszono.   

Ad. 15. Wnioski mieszkańców. 

Sołtys Sołectwa Frączkowo – Pan Leszek Puczkowski zaproponował, żeby przy tworzeniu projektu 
budżetu na następny rok, utworzyć  fundusz sołecki. Zadał także pytanie czy Rada Gminy planuje 
podwyższenie wynagrodzeń dla sołtysów.  

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że ustawa zabrania tworzenia funduszy sołeckich. 
Natomiast  w statucie  jest  taki  zapis.  W Polsce jest  niewiele  gmin,  gdzie  funkcjonują  fundusze 
sołeckie. Propozycje zmian w ustawie o wprowadzeniu funduszu sołeckiego są dobre. W naszej 
gminie jest 23 sołectwa. Wójt powiedział, że podejrzewa iż nieliczne sobie z tym poradzą. Dodał, 
że jeżeli będą zmiany w ustawie to jak najbardziej jest za funduszem. Co do statutu gminy – Wójt 
powiedział, że komisja pracuje nad jego zmianami.

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  temat   zostanie  skierowany  do  prac  Komisji 
Statutowej. Ewentualnie zostanie to uwzględnione w budżecie na przyszły rok.     

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad. 16. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że do Rady Gminy wpłynęła prośba ze 
Straży Pożarnej w Kętrzynie o zabezpieczenie 20 tys zł na zakup podnośnika, ale sparwa już została 
omówiona.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Komisje rady pracowały nad pismem Pani 
Więckowskiej  w sprawie zmiany uchwały o czasie pracy zakładów gastronomicznych.  Poprosił 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji:
– Przewodnicząca  Komisji Finansów i Budżetowej powiedziała, że komisja nie widzi potrzeby 

zmiany uchwały;
– Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych powiedziała, że Komisja 

nie widzi potrzeby zmiany uchwały;
– Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska nie widzi 

potrzeby zmiany uchwały.

Następną sprawę, która przedstawił Przewodniczący  Rady Gminy to pismo od Konserwatora 
Zabytków w sprawie przyznanej dotacji dla Parafii  w Barcianach. Powiedział także o kolejnym 
piśmie od Konserwatora Przyrody z prośba o wydanie opinii na temat projektów rozporządzeń w 
sprawie obszarów chronionych. Na koniec powiedział o pismie ze Związku Gmin „Barcja” z prośbą 
o  zaopiniowanie  statutu  związku.  Przewodniczący  poprosił,  aby  rozporządzenia  w  sprawie 
obszarów  chronionych  i  statut  Związku  Gmin  „Barcja”   były  przedmiotem  obrad  następnych 
komisji.   
 
Ad. 17. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XX sesji Rady Gminy wyłożony były do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół  został przyjęty 12 głosami za. 
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Ad. 14. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXI sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                                      
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